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VLAAMSE MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME 

MEDEDELING AAN  
DE VLAAMSE REGERING 

Betreft: Verslag zending naar de provincie Zeeland, Nederland 

Op dinsdag 17 mei bracht ik een bezoek aan de provincie Zeeland in Nederland.  

In de voormiddag bezocht ik de kerncentrale Borssele van de NV EPZ, samen met mijn kabinetschef 
Energie, mijn raadgever Energie, Diplomatiek Vertegenwoordiger van Vlaanderen in Nederland Filip 
D'havé en Nederlands Ambassadeur in België Pieter Jan Kleiweg de Zwaan. Carlo Wolters, algemeen 
directeur / CEO van NV EPZ leidde de delegatie. 

Tijdens de gesprekken die voormiddag kwamen ter sprake: 
- de huidige Nederlandse Kernenergiewet, waardoor de kerncentrale Borssele tot einde 2033

energie mag opwekken.
- het toezicht van de Autoriteit Nucleaire Veiligheid en Stralingsbescherming (ANVS) op de

nucleaire veiligheid van kerncentrale Borssele. Dit is analoog aan FANC (Federaal Agentschap
voor Nucleaire Controle) in België.

- de ambitie van NV EPZ om in Borssele een bijkomende nucleaire capaciteit te voorzien, naast
de verlenging van de bestaande reactor na 2033.

- de goede samenwerking en draagvlak voor kernenergie in Zeeland, ook bij de lokale politiek.

Aansluitend had ik een overleg met Johannes Polman, commissaris van de Koning in de provincie 
Zeeland, en alle leden van het college van Gedeputeerde Staten van de provincie Zeeland. Tijdens dit 
gesprek was mijn kabinetschef Energie aanwezig, net als Filip D'havé, Diplomatiek Vertegenwoordiger 
van Vlaanderen in Nederland, en Pieter Jan Kleiweg de Zwaan, Nederlands Ambassadeur in België. 

Tijdens dit overleg werd een wederzijdse stand van zaken opgemaakt van de aanpak van de PFAS-
vervuiling. Bijzondere waardering werd door de commissaris uitgesproken voor het werk van 
opdrachthouder Karl Vrancken en de open communicatie in dit dossier. Met betrekking tot de zicht 
op noodzakelijke verbetering engageerde ik me om de Gedeputeerde Staten een lijst te bezorgen van 
alle omgevingsvergunningen die door de Vlaamse regering in positieve zin werden bijgesteld met oog 
op het tegengaan van PFAS-verontreiniging.  

Vanuit de gesprekspartner werd gewezen op een brief vanuit het Rijk aan de commissaris op 26 april 
2022 met de volgende stelling: “De metingen in water en zwevend stof van de Westerschelde laten 
een dalende trend te zien. Dat komt doordat het gebruik van PFOS sinds 2011 geheel verboden is en 
het gebruik van PFOA vanaf 2020. Mede door de metingen van PFAS in de Westerschelde kijken de 
Belgische autoriteiten streng naar emissies van de vermoedelijke producenten aldaar. De verwachting 
is dan ook dat de gevonden PFAS-concentraties verder zullen dalen. Aangezien het zwevend stof door 
de jaren heen geleidelijk neerdaalt, zullen de concentraties die uiteindelijk bezinken naar verwachting 
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lager zijn dan de huidige gehaltes in de Westerschelde. Rijkswaterstaat voert bovengenoemde 
metingen in zwevend stof, net als de metingen in water, regulier uit”. 
 
Naar aanleiding van de ongerustheid bij de mensen in Zeeland werd ook de ontpoldering van de 
Hedwigepolder ter sprake gebracht. In de Scheldeverdragen werd overeengekomen dat Nederland de 
hele Hedwigepolder aan de Schelde teruggeeft en dat Vlaanderen een grote oppervlakte van de 
aanpalende Prosperpolder ontpoldert. Dit in functie van het realiseren van natuurdoelen. De 
Gedeputeerde Staten, de commissaris en de Ambassadeur van Nederland in België beaamden allen 
dat de uitvoering van de gemaakte afspraken niet ter discussie staat. 
 
Met betrekking tot internationale samenwerking kwam de werking binnen de Internationale 
Scheldecommissie ter sprake, en het belang dat ook Wallonië en Frankrijk zich voldoende engageren 
om PFAS aan te pakken. Ik heb de Nederlandse collega’s gewezen op het feit dat bij het Vlaamse 
meetpunt stroomopwaarts de Schelde aan de Frans/Waalse grens, in Pecq, reeds een overschrijding 
te merken is van de gemiddelde milieukwaliteitsnorm in het water. Net daarom is het van belang om 
samen met Nederland richting Europa één en ondeelbaar te zijn met de vraag om de niet-essentiële 
toepassingen van PFAS versneld uit te faseren.  
 
Eveneens werd samenwerking tussen Vlaanderen en Nederland als cruciaal beschouwd als het gaat 
over de klimaat- en energietransitie van onze industrie. Gasunie en Fluxys werken aan onder meer 
de ontwikkeling van landelijke waterstofnetwerken in Nederland en Vlaanderen. De ambitie is om 
deze netwerken in het havengebied van North Sea Port, dat strekt van Gent tot Vlissingen en 
Terneuzen, aan elkaar te koppelen teneinde een groot cluster aan bedrijven in de toekomst van 
waterstof te voorzien. Ik heb dergelijke initiatieven ten volle ondersteund. 
 
Met betrekking tot het stikstofdossier drongen de Nederlandse gesprekspartners aan op een 
vermindering van de stikstofuitstoot in Vlaanderen gezien de grensoverschrijdende impact. Ongeveer 
60 procent van de stikstofneerslag in de provincie Zeeland is afkomstig van buitenlandse bronnen, 
waaronder Vlaanderen en het Verenigd Koninkrijk. De Gedeputeerde Staten dringen aan op een 
handhaving van de ambities op het vlak van stikstof in Vlaanderen. Ik heb eveneens gewezen op het 
belang van de stikstofreductie in Nederland gezien de impact op Vlaanderen. 
 
Dinsdagavond was ik terug in Vlaanderen.  
 
 

Vlaams minister van Justitie en Handhaving, Omgeving, Energie en Toerisme 
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